
PROTOKÓŁ Nr XXXVI/22 

XXXVI Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży, 

która odbyła się w dniu 29 marca 2022 r. od godz. 900 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Brudzeniu Dużym. 

Ad 1. 

XXXVI Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży przewodniczył pan Tadeusz Wojciech Borowicki, 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży.  

Prowadzący obrady o godz. 900 otworzył XXXVI Sesję Rady Gminy Brudzeń Duży. Udział 

w Sesji potwierdziło piętnastu Radnych, wg listy obecności, stanowiącej załącznik do 

niniejszego protokołu. Obrady są prawomocne. 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży powitał Państwa Sołtysów oraz wszystkich, 

którzy obserwują obrady za pośrednictwem Internetu.  

Powitał wszystkich Radnych oraz Gości zaproszonych na posiedzenie, m. in.:  

p. Andrzeja Dwojnycha - Wójta Gminy Brudzeń Duży, 

p. Roberta Kamińskiego - Mecenasa, 

p. Agnieszkę Maraszek – Zastępcę Wójta Gminy Brudzeń Duży, 

p. Teresę Dądalską – Skarbnika Gminy, 

p. Lecha Rutkowskiego – Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Brudzeń Duży, 

p. Marzenę Kowalską - protokolantkę posiedzenia 

oraz 15 Radnych (zgodnie z listą obecności) co wobec stanu 15 Radnych Rady Gminy, 

stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. Pan Przewodniczący Rady Gminy 

powitał wyjątkowego gościa, obecnego na dzisiejszej Sesji Rady Gminy, asp. Wojciecha 

Młotkowskiego, Kierownika Posterunku Policji w Brudzeniu Dużym.  

Następnie Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że obrady są nagrywane  

i transmitowane na żywo w postaci obrazu, i dźwięku, i zostaną zarchiwizowane. 

 

Następnie Pan Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, przedstawił Porządek 

obrad XXXVI Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży: 

 

Porządek obrad 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Rozpatrzenie  projektów uchwał Rady Gminy Brudzeń Duży: 

a) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brudzeń Duży na lata 2022 – 

2033; 

b) zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Nr XXXIV/244/21 z dnia 30 grudnia 2021 r. 

c) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Brudzeń Duży w 2022 roku; 



d) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy Brudzeń Duży uczestniczących  

w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu; 

e) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  

z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość na 

cele rolne na okres do trzech lat w m. Strupczewo; 

f) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  

z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość na 

cele rolne na okres do trzech lat w m. Rochny Podlasie; 

g) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego na 

okres do lat trzech, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość na rzecz 

dotychczasowego najemcy, w drodze bezprzetargowej, stanowiącej własność Gminy 

Brudzeń Duży w m. Siecień; 

h) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Brudzeń Duży w m. Parzeń Janówek (LGD „Aktywni 

Razem”);   

i) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia nieruchomości gruntowej 

częściowo zabudowanej, stanowiącej własność Gminy Brudzeń Duży w miejscowości 

Murzynowo;  

j) w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników; 

k) w sprawie Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów części 

działki Nr ewid. 390 w miejscowości Siecień; 

l) w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki; 

m) w sprawie „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Brudzeń Duży na lata 2022-2026”; 

n) w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024”; 

o) w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2022-2024”; 

p) w sprawie skargi na działanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brudzeniu 

Dużym w sprawie dodatku osłonowego i Urzędu Gminy w Brudzeniu Dużym; 

3. Sprawozdania i informacje: 

a) Działania w ramach Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019-2021. 

Ocena działań podejmowanych w 2021 roku; 

b) Gminny Program Wspierania Rodziny na lata 2022-2024. Harmonogram działań 

podejmowanych w ramach Programu na 2022 rok; 

c) Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie – Bezpieczna Rodzina na lata 

2019-2021. Ocena działań podejmowanych w zakresie Programu w roku 2021; 



d) Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie – na lata 2022-2024. 

Harmonogram działań podejmowanych w zakresie Programu na rok 2022; 

e) Sprawozdanie z działalności Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego  

ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Gminie Brudzeń Duży za 2021 rok; 

f) Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brudzeniu 

Dużym za rok 2021; 

g) Sprawozdanie o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostki samorządu 

terytorialnego. 

4. Wystąpienie Pana Wójta Gminy. 

5. Sprawy różne: 

a) Informacja dotycząca wniosku o zmianę Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dz. o nr ewid. 32/12 w m. Sikórz; 

b) Informacja dotycząca naprawy mostu w Cierszewie; 

c) Zestawienie informacji GPK o stanie hydrantów na terenie gminy Brudzeń Duży; 

d) Informacja dotycząca sytuacji udzielanej pomocy uchodźcom z Ukrainy na terenie 

naszej gminy; 

e) Informacja w sprawie skrzynek poczty e-mail Sołtysów. 

6. Przyjęcie Protokołów poprzednich Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży. 

7.  Zakończenie obrad. 

Powyższy „Porządek obrad” został przyjęty przez Radnych bez uwag do realizacji. 

Pan Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, iż głosowane 

dzisiaj projekty uchwał Rady Gminy były omawiane na Wspólnym Posiedzeniu Komisji Rady 

Gminy. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy oddał głos p. Andrzejowi Dwojnychowi, 

Wójtowi Gminy, który w sposób szczególny powitał Państwa Sołtysów, którzy, po ponad 

dwuletniej przerwie, po raz pierwszy, uczestniczą bezpośrednio w obradach Rady Gminy. 

Poinformował, iż jest to możliwe dzięki dużej liczbie osób, które przyjęły szczepionkę przeciw 

COVID-19 oraz zmianie przepisów.  

Pan Wójt przedstawił, obecnego na dzisiejszej Sesji Rady Gminy, pana aspiranta 

Wojciecha Młotkowskiego, który od miesiąca pełni funkcję Kierownika Posterunku Policji  

w Brudzeniu Dużym. Dotychczas funkcję tę pełnił p. Stanisław Kowalski. Pan Wójt 

pogratulował p. Wojciechowi Młotkowskiemu objęcia ww. obowiązków. Podkreślił, iż p. 

Wojciech Młotkowski jest osobą znaną w naszej gminie z racji wykonywanego zawodu  

i zaangażowania w działalność społeczną, m. in. w OSP w Sobowie. Zaakcentował,   

iż dotychczasową współpracę z p. W. Młotkowskim, jako druhem, postrzega jako rzetelną  



i pozytywną. Poinformował, iż pan W. Młotkowski, jako przedstawiciel służb mundurowych, 

jest członkiem Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

Następnie Pan Przewodniczący Rady Gminy oddał głos  zaproszonemu gościowi.  

Pan Wojciech Młotkowski podziękował za zaproszenie na dzisiejszą Sesję Rady Gminy. 

Podkreślił, iż w Policji pracuje już od ponad piętnastu lat. Poinformował, iż Komendant Policji 

Miejskiej w Płocku powierzył mu obowiązki Kierownika Posterunku Policji w Brudzeniu 

Dużym. Podkreślił, iż wykonując swoje obowiązki będzie liczył na współpracę z Radnymi  

i Panem Wójtem Gminy. Zapewnił, iż pozostaje do dyspozycji Państwa Radnych i zaprosił  

do współdziałania w zakresie wykonywanych zadań.  

Następnie Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił Pana Wójta o przedstawienie 

sytuacji w zakresie użytkowania mostu w Cierszewie. Zmianę w porządku omawianych spraw 

uargumentował prośbą mieszkańca Cierszewa uczestniczącego w dzisiejszej Sesji Rady 

Gminy o informację w tym zakresie.  

Pan Andrzej Dwojnych Wójt Gminy wyjaśnił, iż w związku z awarią mostu w Cierszewie, 

droga od strony Ulaszewa została wyremontowana po zimie. Zapewnił, iż obecnie droga jest 

przejezdna. Poinformował, że środki na wykonanie projektu przeprawy mostowej,  

tj. rozbiórki starego i budowy nowego mostu, zostały zabezpieczone w projekcie uchwały  

budżetowej przedłożonej dzisiaj pod obrady Wysokiej Rady. Pan Wójt Gminy poinformował, 

iż w realizację ww. zadania zaangażowali się: Pan Senator Martynowski i Wiceminister MON 

p. Wojciech Skurkiewicz. Przekazał informację, że zostało wysłane pismo do Dowódcy 

Generalnego Rodzajów Sił Zbrojnych p. gen. Miki.  

Pan Wójt oznajmił, iż jutro odbędzie się wstępne spotkanie w celu oględzin mostu, 

oceny jego stanu i podjęcia decyzji, co można zrobić, by zapewnić przeprawę mostową. 

Jednocześnie podkreślił, iż przed podjęciem decyzji, w powyższej sprawie muszą się 

wypowiedzieć specjaliści.   

Pan Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do przedstawiciela mieszkańców 

Cierszewa z prośbą, by w przyszłości, planowany udział w obradach Rady Gminy i zakres 

pytań, zgłaszać Przewodniczącemu Rady Gminy wcześniej, przed Sesją.  

 

Ad 2. 

 W dalszej części posiedzenia p. Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, 

rozpoczął realizację punktu drugiego „Porządku obrad”: 

a) jako pierwszy został przedstawiony projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Brudzeń Duży na lata 2022 – 2033. Projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem odczytał p. Lech Rutkowski, Wiceprzewodniczący Rady Gminy. 

 Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję, w której jako pierwsza głos 

zabrała p. Teresa Dądalska, Skarbnik Gminy, która wyjaśniła zakres zmian wprowadzonych 

do projektu uchwały. Zwiększył się plan wydatków majątkowych o kwotę 1 323 972, 00 zł z 

tytułu udzielenia promesy na dofinansowanie dwóch zadań majątkowych pn. „Budowa 



boiska wielofunkcyjnego w Sikorzu” i „Budowa boiska wielofunkcyjnego w Siecieniu”, oraz o 

kwotę 150 000, 00 zł na bieżące utrzymanie dróg gminnych i o sumę 17 000, 00 zł na wypłatę 

zasiłków celowych oraz o kwotę 70 000, 00 zł na zakup samochodu osobowo-dostawczego 

dla potrzeb gminy.    

  

Do ww. projektu uchwały uwag ani pytań nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia projektu 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brudzeń Duży na lata 

2022 – 2033. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15 głosów,   

„przeciw” – 0 głosów,  

„wstrzymuje się” – 0 głosów, 

podjęła Uchwałę Nr XXXVI/256/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 r.  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brudzeń Duży na lata 2022 – 

2033; 

 

b) kolejnym z przedstawionych dokumentów był projekt uchwały zmieniającej Uchwałę 

Budżetową Gminy Nr XXXIV/244/21 z dnia 30 grudnia 2021 roku, który odczytał p. Tadeusz 

Borowicki Przewodniczący Rady Gminy. 

 

 O godzinie 943 z sali obrad wyszedł p. Wojciech Młotkowski, Kierownik Posterunku 

Policji w Brudzeniu Dużym. 

 

Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję.  

 

Uwag ani pytań do przedstawionego projektu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej 

sprawie i przeprowadził głosowanie w sprawie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 

Gminy Nr XXXIV/244/21 z dnia 30 grudnia 2021 r.   

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XXXVI/257/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 roku 

zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Nr XXXIV/244/21 z dnia 30 grudnia 2021 r.   



 

c) następnie Pan Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Brudzeń Duży w 2022 roku i otworzył dyskusję. 

 

Uwag ani pytań do przedstawionego projektu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej 

sprawie i przeprowadził głosowanie w sprawie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Brudzeń Duży w 2022 roku.  

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XXXVI/258/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 roku  

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brudzeń Duży w 2022 roku; 

 

d) kolejnym projektem była uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy 

Brudzeń Duży uczestniczących w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu  

lub ćwiczeniu. 

 

 Pan Przewodniczący poinformował, iż projekt został przedyskutowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywną opinię, i otworzył dyskusję. 

 

Uwag ani pytań do przedstawionego projektu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej 

sprawie i przeprowadził głosowanie w sprawie uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 

gminy Brudzeń Duży uczestniczących w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu 

lub ćwiczeniu. 

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  



podjęła Uchwałę Nr XXXVI/259/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 roku  

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy Brudzeń Duży uczestniczących w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu; 

 

e) następnie został odczytany projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość na okres do trzech lat. 

 

Uwag ani pytań do przedstawionego projektu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej 

sprawie i przeprowadził głosowanie w sprawie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest 

ta sama nieruchomość na okres do trzech lat. 

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XXXVI/260/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 roku  

w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość 

na okres do trzech lat; 

 

f) jako kolejny został przedstawiony projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest 

ta sama nieruchomość na okres do trzech lat. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że powyższy projekt był przedmiotem 

dyskusji na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy i uzyskał akceptację.  

  

Uwag ani pytań do przedstawionego projektu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej 

sprawie i przeprowadził głosowanie w sprawie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest 

ta sama nieruchomość na okres do trzech lat. 

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 



„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XXXVI/261/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 roku  

w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość 

na okres do trzech lat; 

 

g) następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego na okres do lat 

trzech, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość na rzecz dotychczasowego najemcy, 

w drodze bezprzetargowej, stanowiącej własność Gminy Brudzeń Duży. 

 

  Poinformował, iż projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywną opinię, i otworzył dyskusję. 

 

Uwag ani pytań do przedstawionego projektu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej 

sprawie i przeprowadził głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu lokalu użytkowego na okres do lat trzech, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość na rzecz dotychczasowego najemcy, w drodze bezprzetargowej, stanowiącej 

własność Gminy Brudzeń Duży. 

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XXXVI/262/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 roku  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego  

na okres do lat trzech, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość na rzecz 

dotychczasowego najemcy, w drodze bezprzetargowej, stanowiącej własność Gminy 

Brudzeń Duży; 

 

 O godzinie 955 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę  w obradach Rady Gminy. 

 

 O godzinie 1008 obrady Rady Gminy zostały wznowione. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Panu Mecenasowi, który wyjaśnił, iż prośba  

o przerwę wynikała z procedowanej w punkcie 2h uchwały w sprawie wyrażenia zgody  

na zawarcie umowy użyczenia nieruchomości gruntowej stanowiącej własność gminy 

Brudzeń Duży. Zawieranie umów użyczenia jest wyłączną kompetencją Pana Wójta, a nie 



kompetencją Rad Gmin. Przerwa służyła wyjaśnieniu wątpliwości w powyższym zakresie z 

kolegą mecenasem, którego podpis pod projektem uchwały wyrażał jej akceptację. Pan 

Mecenas zapewnił, że wszystko jest w porządku. Stan prawny nie uległ zmianie, umowy 

użyczenia nieruchomości zawiera Wójt bez potrzeby stanowiska wyrażonego przez Radę 

Gminy.  Jednak w przypadku omawianego projektu uchwały, biorący w użyczenie będzie 

realizował projekt z dofinansowaniem zewnętrznym i  w warunkach tego dofinansowania 

jest zapisane, że musi być podjęta uchwała rady gminy o wyrażeniu zgody. Podejmując 

uchwałę wychodzimy więc naprzeciw oczekiwaniom projektu. Jednocześnie wyjaśnił, iż rada 

gminy proceduje uchwałę, która może zostać uznana za nieważną przez organ nadzoru. Pan 

Mecenas dodał,  że należy być przygotowanym na taką sytuację.  

 

h) Pan Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Mecenasowi za wyjaśnienie  

w powyższej sprawie, a następnie przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy użyczenia nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy 

Brudzeń Duży. 

 

 Uwag ani pytań do przedstawionego projektu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej 

sprawie i przeprowadził głosowanie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

użyczenia nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Brudzeń Duży. 

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XXXVI/263/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 roku  

w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Brudzeń Duży; 

 

i) jako kolejny został przedstawiony projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy użyczenia nieruchomości gruntowej częściowo zabudowanej, stanowiącej 

własność Gminy Brudzeń Duży.  

 

 Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w zakresie powyższego projektu 

uchwały. 

 

Uwag ani pytań do przedstawionego projektu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej 



sprawie i przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy użyczenia nieruchomości gruntowej częściowo zabudowanej, 

stanowiącej własność Gminy Brudzeń Duży.  

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XXXVI/264/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 roku  

w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia 

nieruchomości gruntowej częściowo zabudowanej, stanowiącej własność Gminy Brudzeń 

Duży; 

 

j) jako kolejny został odczytany projekt uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do 

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników wraz  

z uzasadnieniem. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w zakresie powyższego projektu 

uchwały. 

 

Uwag ani pytań do przedstawionego projektu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej 

sprawie i przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia 

miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników.  

  

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XXXVI/265/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 roku  

w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu  

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników; 

 

k) następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie 

Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów części działki nr ewid. 

390 w miejscowości Siecień. 

 

 Pan Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży poinformował, że ww. projekt został 

przedstawiony przez p. Małgorzatę Zygmuntowicz, Kierownika Referatu Inwestycji, Ochrony 



Środowiska i Rolnictwa, na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady i uzyskał pozytywną opinię 

Radnych Gminy, a następnie otworzył dyskusję. 

 

 Uwag ani pytań do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej 

sprawie i przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie Miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów części działki nr ewid. 390  

w miejscowości Siecień. 

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XXXVI/266/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 roku  

w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów części działki nr ewid. 390 w miejscowości Siecień; 

 

l) jako kolejny został przedstawiony projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie Gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

  Pan Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży poinformował, że ww. projekt uzyskał 

pozytywną opinię Radnych na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy i otworzył 

dyskusję. 

  

 Jako pierwsza głos w dyskusji zabrała p. Teresa Dądalska, Skarbnik Gminy, która 

wyjaśniła, ze w § 1 ww. projektu uchwały jest zapis, że, cyt.: „Wyraża się zgodę  

na wyodrębnienie w budżecie Gminy środków stanowiących fundusz sołecki począwszy od 

roku 2023”. Pani Skarbnik wyjaśniła, iż zgodnie ze stanowiskiem regionalnej izby 

obrachunkowej należy wykreślić ostatnią część zdania, tj. „(…) począwszy od roku 2023”. 

Zgodnie z powyższym § 1 otrzymuje brzmienie, cyt.: „Wyraża się zgodę na wyodrębnienie w 

budżecie Gminy środków stanowiących fundusz sołecki.” 

 

Innych uwag ani pytań do przedstawionego projektu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej sprawie  

i przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie Gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 



„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XXXVI/267/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 roku  

w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

Gminy środków stanowiących fundusz sołecki; 

 

m) następnie p. Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, przedstawił projekt 

uchwały w sprawie „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Brudzeń Duży na lata 2022-2026”.  

 

Uwag ani pytań do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej sprawie  

i przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie „Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Brudzeń Duży na lata 2022-2026”. 

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XXXVI/268/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 roku  

w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie „Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Brudzeń Duży na lata 2022-2026”; 

 

n) jako kolejny został odczytany projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego 

programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024” wraz z uzasadnieniem.   

 

 Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż ww. projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Rady Gminy i otworzył dyskusję.  

 

Uwag ani pytań do przedstawionego projektu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej sprawie  

i przeprowadził głosowanie w sprawie uchwalenia „Gminnego programu Wspierania Rodziny 

na lata 2022-2024”. 

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  



podjęła Uchwałę Nr XXXVI/269/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 roku  

w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego programu Wspierania 

Rodziny na lata 2022-2024”; 

 

o) następnie został przedstawiony projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  

na lata 2022-2024” wraz z uzasadnieniem. 

 

 Pan Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, iż projekt 

uchwały został przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy i pozytywnie 

zaopiniowany przez Radnych, a potem otworzył dyskusję. 

 

Uwag ani pytań do przedstawionego projektu nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej 

sprawie i przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 

„Gminnego programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy  

w Rodzinie na lata 2022-2024”. 

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XXXVI/270/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 roku  

w sprawie uchwalenia „Gminnego programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2022-2024”; 

 

p) jako kolejny został przedstawiony projekt uchwały w sprawie skargi na Urząd Gminy 

w sprawie trudności ze złożeniem wniosku o dodatek osłonowy w gminie Brudzeń Duży. 

 

Pan Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, iż wpłynęła skarga 

na działanie gminnego ośrodka pomocy społecznej oraz na niektórych pracowników Urzędu 

w temacie składania wniosków o środki osłonowe. Skarga ta była przedmiotem analizy  

na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. Radni zostali zapoznani z jej treścią. Skarga 

została skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy z prośbą  

o przedstawienie stanowiska w sprawie zgodnie z kompetencją Komisji. Przewodniczący 

Rady Gminy wyjaśnił, iż, jednocześnie, skierował: pismo do Pani Kierownik GOPS z prośbą  

o wyjaśnienia w zakresie stawianych zarzutów oraz pismo do Pana Wójta, by w zakresie 

swoich kompetencji, niezależnie od stanowiska Rady Gminy, udzielił odpowiedzi Pani 

Skarżącej. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż zadaniem Rady Gminy jest podjęcie 

uchwały o zasadności skargi, na podstawie zebranego materiału. Ponadto wyjaśnił, iż p. Anna 



Pawlikowska, Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy, przedstawiła 

Radnym, na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, Stanowisko ww. Komisji wraz z 

uzasadnieniem. 

Następnie Pan Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały Rady Gminy 

Brudzeń Duży w sprawie rozpatrzenia skargi na Urząd Gminy w sprawie trudności  

ze złożeniem wniosku o dodatek osłonowy w gminie Brudzeń Duży wraz z uzasadnieniem  

i otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

 

 Pani Teresa Geras, Sołtys Sołectwa Karwosieki Noskowice, stwierdziła, iż w 

powyższym zakresie była dobrze obsłużona. 

Innych uwag ani pytań do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej 

sprawie i przeprowadził głosowanie w sprawie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Urząd Gminy w sprawie trudności ze złożeniem wniosku o dodatek osłonowy w gminie 

Brudzeń Duży. 

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XXXVI/271/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 29 marca 2022 roku  

w sprawie rozpatrzenia skargi na Urząd Gminy w sprawie trudności ze złożeniem wniosku 

o dodatek osłonowy w gminie Brudzeń Duży. 

 

Ad 3. Sprawozdania i informacje. 

 

 W dalszej części sesji Radni Rady Gminy przyjęli poniższe „Sprawozdania”. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by przedstawione „Sprawozdania” zostały 

przyjęte przez Radnych w kolejności, po odczytaniu zakresu, jakiego dotyczą: 

a) Działania w ramach Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019-2021. 

Ocena działań podejmowanych w 2021 roku – Radni przyjęli sprawozdanie 

jednomyślnie; 

b) Gminny Program Wspierania Rodziny na lata 2022-2024. Harmonogram działań 

podejmowanych w ramach Programu na 2022 rok – Radni przyjęli sprawozdanie 

jednomyślnie; 

c) Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie – Bezpieczna Rodzina na lata 

2019-2021. Ocena działań podejmowanych w zakresie Programu w roku 2021– Radni 

przyjęli sprawozdanie jednomyślnie; 



d) Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie – na lata 2022-2024. 

Harmonogram działań podejmowanych w zakresie Programu na rok 2022 – Radni 

przyjęli sprawozdanie jednomyślnie; 

e) Sprawozdanie z działalności Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Gminie Brudzeń Duży za 2021 rok – Radni 

przyjęli sprawozdanie jednomyślnie; 

f) Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brudzeniu 

Dużym za rok 2021 – Radni przyjęli sprawozdanie jednomyślnie; 

g) Sprawozdanie o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostki samorządu 

terytorialnego – Radni przyjęli sprawozdanie jednomyślnie. 

 

Ad 4. Wystąpienie Pana Wójta Gminy. 

 

 Następnie głos zabrał Pan Andrzej Dwojnych Wójt Gminy, który przedstawił bieżącą 

działalność Samorządu Gminy Brudzeń Duży. 

 Pan Wójt poinformował, iż w okresie zimowym, na przełomie roku 2021 i 2022, 

wystąpiły duże problemy związane z utrzymaniem gminnych dróg bitumicznych  

i gruntowych, gdyż ich  nawierzchnie uległy znaczącym uszkodzeniom z powodu opadów 

deszczu. Poinformował, że informacje w zakresie pracy równiarki i walca oraz dostarczania 

kruszywa do poszczególnych sołectw w Gminie przekaże p. Agnieszka Chalińska. Pan Wójt 

podkreślił, iż udało się zapewnić przejezdność dróg, ale wymagało to dużych nakładów 

finansowych (wysypywanie tłucznia i odwadnianie dróg poprzez pogłębianie rowów).  

 Następnie Pan Wójt poinformował, iż została odebrana Stacja Uzdatniania Wody  

w Brudzeniu Dużym (etap II). Zbudowano dwa zbiorniki wody uzdatnionej, wykonano 

wymianę sprzętu i nową studnię. Dzięki temu w miejscowościach położonych po prawej  

stronie rzeki Skrwy, obsługiwanych przez SUW w Brudzeniu Dużym i w Siecieniu, sytuacja 

będzie stabilna. Koszt całej inwestycji to cztery mln zł. Informację uzupełniła p. Elżbieta 

Oliwkowska, która wyjaśniła, iż w zakresie prac mieści się: modernizacja SUW w Brudzeniu 

Dużym, budowa kanalizacji w Brudzeniu (tzw. czworaki) i przydomowych oczyszczalni 

ścieków w Sikorzu.  

Pan Wójt poinformował, iż przed nami jest trzeci etap prac, do którego należy 

również odnowienie elewacji Stacji, co będzie miało wpływ na wygląd SUW. Obecnie będzie 

przygotowywany przetarg, gdyż przyznano nam środki w ramach programu „Polski Ład” 

(m.in. wykonanie dodatkowej inwestycji w SUW w Karwosiekach), który zostanie ogłoszony 

w kwietniu. Będziemy czekali na zgłoszenia wykonawców. Przetarg na wykonanie prac w 

SUW w Karwosiekach będzie połączony z budową drogi i sieci wodno-kanalizacyjnej  

w ciągu ulicy Wrzosowej. 



Ponadto Pan Wójt Gminy poinformował, iż w przyszłości planowane jest 

przygotowanie przetargu na budowę dróg: Witosa i Szkolna oraz w Żernikach, w ramach 

środków z „Polskiego Ładu”.  

Następnie Pan Wójt Gminy oznajmił, że zakończony został przetarg na budowę 

ogrodzenia budynku szkoły w Brudzeniu Dużym od strony drogi wojewódzkiej nr 559. 

Zgłoszonych zostało sześć ofert, z których najtańsza oscyluje na poziomie 280 tys. zł. Umowa 

została podpisana i firma rozpoczęła już pracę. 

Pan Andrzej Dwojnych, Wójt Gminy, poinformował, iż został już rozstrzygnięty 

przetarg na budowę dwóch boisk przy szkołach: w Sikorzu i w Siecieniu. W ubiegły wtorek  

została podpisana umowa z wykonawcą z Wołomina. W obecnej chwili jest możliwe 

przejęcie placu budowy przez wykonawcę. Realizacja przedsięwzięcia, z udziałem środków z 

programu „Polski Ład”, została zaplanowana na rok 2022. Na zaplanowane przedsięwzięcie 

pozyskano środki zewnętrzne, m. in. na budowę boisk, kwotę 2 200 000, 00 zł na budowę 

SUW w Karwosiekach i ul. Wrzosowej oraz kwotę 2 700, 00 zł na budowę ul. Szkolnej i drogi  

w Żernikach. 

Następnie Pan Wójt Gminy poinformował, iż w celu pozyskania środków na 

inwestycje, w lutym, zostały złożone kolejne wnioski w zakresie:  budowy, przebudowy lub 

remontu dróg, chodników w miejscowościach: Murzynowo, Sobowo, Sikórz (chodnik), 

Brudzeń Duży (chodnik) i Krzyżanowo (przebudowa mostku i wykonanie nakładki bitumicznej 

na drodze w kierunku Janoszyc). Został złożony wniosek na kwotę ok. 5 mln zł. Ponadto Pan 

Wójt oznajmił, iż zabezpieczono w budżecie środki na: przebudowę drogi gminnej  

i ul. Klonowej w Brudzeniu Dużym oraz drogi wokół stawu w Siecieniu (prowadzącej  

od Strażnicy przez tzw. Starą Wieś), a także budowę chodnika w Brudzeniu Dużym i 

Bądkowie Kościelnym (w ciągu ulicy Rościszewskiego w stronę Kościoła i dalej w kierunku 

Strażnicy). Pan Wójt podsumował, iż realizacja wniosków jest zależna od zdarzeń 

kształtujących bieżącą sytuację.  

Pan Wójt poinformował, iż z Samorządu Województwa Mazowieckiego pozyskano 

środki na inwestycję w Strażnicy w Bądkowie Kościelnym, natomiast z Wojewódzkiego 

Funduszu  Ochrony Środowiska na inwestycję w Bądkowie Kościelnym i Sobowie. Ponadto 

oznajmił, że dzięki zaangażowaniu druhów strażaków wykonano wymianę podłogi w 

Strażnicy OSP w Parzeniu. Pan Wójt podkreślił, iż do większych inwestycji należy 

dosprzętowienie i zakup nowego samochodu średniego pożarniczego dla jednostki OSP 

Sikórz należącej do Krajowego Systemu Ratowniczo-Pożarniczego. Pan Wójt dodał, iż na 

zakup samochodu dla OSP Sikórz pozyskano promesę w kwocie 475 tys. zł. O dofinansowanie 

zadania złożono również wniosek do Pana Marszałka Województwa Mazowieckiego. 

Następnie Pan Wójt wyjaśnił, że złożone zostały trzy wnioski o pozyskanie środków 

finansowych z programu Samorządu Województwa Mazowieckiego na: 

- budowę boiska w Główinie (oświetlenie boiska) przeznaczonego m. in. dla: 

działaczy, sportowców, dzieci i młodzieży; 

- budowę paneli fotowoltaicznych dla kompleksowego oświetlenia parku w Brudzeniu 

Dużym. Środki na działania projektowe zostały zabezpieczone przez Radę Gminy; 



- działania w zakresie ochrony przyrody i edukacji proekologicznej. 

Ponadto złożono wnioski o dofinansowanie z programu „Ład Polski” działań 

skierowanych do miejscowości, w których były PGR. W naszej gminie dotyczy to budowy: 

sieci kanalizacji sanitarnej w Sikorzu i świetlicy wiejskiej w Rokiciu. Kolejne wnioski dotyczą 

termomodernizacji budynków w Brudzeniu Dużym (GOPS), Główinie i Suchodole.  

Następnie Pan Wójt poinformował, iż po długotrwałych poszukiwaniach udało się 

znaleźć konserwatora, który podejmie się wykonania remontu figurki przed Urzędem Gminy.  

W dalszej części swojego wystąpienia Pan Wójt odniósł się do bieżących wydarzeń  

w kraju i świecie, m. in. kwestii uchodźców przybyłych do naszej gminy w wyniku trwającej 

wojny po inwazji Rosji na Ukrainę. Wyjaśnił, iż dla uchodźców przygotowano strażnicę  

w Siecieniu, wyposażając ją w materace i koce. Obecnie przebywa tam jedna matka z córką. 

Jest to budynek użyteczności publicznej, ogrzewany, gdyż na stałe mieści się w nim biblioteka 

(dostęp do bieżącej wody, kuchni). Koszty dla gminy związane są z zakupem materaców, 

koców i potencjalnie zatrudnieniem kadry w szkołach (nauczyciele), gdyż połowę osób 

stanowią dzieci w wieku szkolnym.  W gminie zarejestrowanych jest łącznie 42 osoby. 

Praktycznie na terenie naszej gminy przebywa ok. 50 osób, mieszkających głównie u osób 

prywatnych w: Winnicy, Radotkach, Sikorzu, Brudzeniu Dużym. Pan Wójt wyjaśnił,  

iż nadawanie nr PESEL w naszej gminie przebiega bardzo sprawnie. Jednocześnie podkreślił, 

iż każdy ma obowiązek zarejestrowania przebywających obywateli Ukrainy.  

Następnie Pan Wójt omówił organizację komunikacji autobusowej na terenie gminy. 

Powiadomił, że transport publiczny jest dla mieszkańców zapewniony, bez zmian w stosunku 

do poprzedniego roku, np. linie BD1 i BD2. Nastąpił wzrost kosztów świadczonych usług ze 

względu na podwyżkę cen paliwa. Koszt wzrostu od kwietnia, miesięcznie, wynosi 5 700, 00 

złotych.  

 

O godzinie 1113 z sali obrad wyszła Radna p. Walentyna Kowalska.  

 

Pan Wójt wyjaśnił, iż w związku z podwyżkami, zaplanowane przez Gminę inwestycje 

będą droższe.  

Następnie głos zabrała p. Agnieszka Chalińska, Inspektor ds. transportu drogowego, 

która poinformowała o organizacji pracy równiarki i walca w zakresie remontów dróg. 

Wyjaśniła, iż równiarka rozpoczęła pracę w poprzednim tygodniu. W najbliższych dniach 

prace remontowe będą wykonywane w kolejności, w sołectwach: Więcławice, Myśliborzyce, 

Siecień, Lasotki, Żerniki, Robertowo, Parzeń Janówek i Parzeń, Sikórz, Suchodół, Karwosieki 

Noskowice i Cholewice. Praca w pozostałych sołectwach będzie realizowana zgodnie  

z przyjętym harmonogramem. Decyzja o terminie prac, prowadzonych w danym sołectwie, 

będzie uzależniona od ustaleń z wykonawcą zadania, panem Józefem Wiśniewskim. Pani 

Agnieszka Chalińska zapewniła, iż na pytania w powyższym zakresie  będzie odpowiadać  

na bieżąco. Jednocześnie dodała, że można pytać o ilość kruszywa przydzielonego dla danego 

sołectwa. Wyjaśniał, że prace remontowe będą wykonywane w kolejności, w sołectwach 



położonych w bezpośrednim sąsiedztwie (np. w Więcławice, Myśliborzyce, Murzynowo, 

Uniejewo, Biskupice), by minimalizować koszty wynikające z trasy przejazdu.  

 Sołtys, p. Ewa Krajenta zgłosiła potrzebę pilnego wykonania remontu drogi (na 

odcinku do kaplicy) w sołectwie Nowe Karwosieki.  

 Pani Agnieszka Chalińska odpowiedziała, że w ww. Sołectwie praca zaplanowana jest, 

w kolejności, po Janoszycach. W pierwszej kolejności naprawiane są największe nierówności. 

Dla sołectwa Nowe Karwosieki przeznaczono pięć samochodów kruszywa, które zostanie 

dostarczone po drugim wjeździe równiarki.  

 Pan Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że ważny jest przepływ informacji, 

który poprawiłoby przekazanie do sołtysów harmonogramu pracy równiarki i walca. Wiedza 

o terminie prowadzonych prac wyeliminuje napięcia. Wyjaśnił, iż remont drogi w sołectwie 

Nowe Karwosieki będzie prowadzony zgodnie z ustalonym grafikiem. Natomiast obecnie 

zostanie wykonany remont najbardziej zniszczonej nawierzchni.  

 Pani Ewa Krajenta zapewniła, że współpraca z p. Agnieszką Chalińską przebiega bez 

zarzutu, jednak potrzeby są bardzo duże.  

 Pan Wójt Gminy potwierdził, iż sytuacja w sołectwie Nowe Karwosieki jest trudna, 

droga jest w złym stanie technicznym. Jednocześnie podkreślił, iż w podobnym stanie 

technicznym są również inne odcinki dróg, np. w: Winnicy, Siecieniu Rumunkach, Bądkowie 

Kościelnym, Główinie, Sobowie (w kierunku Ruszkowa). Potrzeby remontu zgłaszane były z 

wielu miejscowości z terenu gminy. Pan Wójt zapewnił, iż rozpoczęte działania będą 

realizowane jak najszybciej.    

 

Ad 5 . Sprawy różne: 

 

a) Pan Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował że na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Rady Gminy Radni rozpatrywali kilka wniosków. Wśród nich był wniosek 

o wsparcie finansowe remontu po zerwaniu dachu z  budynku mieszkalnego. Kolejnym był 

wniosek o wsparcie remontu budynku mieszkalnego po pożarze. Zgodnie z decyzją Radnych 

zasiłki celowe zostały ujęte w podjętej dzisiaj uchwale budżetowej w kwocie łącznie 

siedemnastu tys. zł. Następnie Pan Przewodniczący Rady Gminy powiadomił o oddaleniu 

innych wniosków, tj. prośby o wsparcie remontu budynku niemieszkalnego (gospodarczego), 

który uległ zniszczeniu w trakcie wichury i prośby o budowę drogi o długości 2, 5 km  

do nowo kupionej działki oraz wniosku o zmianę Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w miejscowości Sikórz.  

 

b) Następnie Pan Przewodniczący Rady Gminy przekazał informację dla Państwa 

Sołtysów i wszystkich OSP, w temacie podjętym jakiś czas temu przez Komisję Rewizyjną 

Rady Gminy, w sprawie zewidencjonowania w gminie Brudzeń Duży sprawnych  

i niesprawnych hydrantów. Zmiany w powyższej ewidencji będą nanoszone na bieżąco. 

Koordynatorem wprowadzania zmian będzie Pani Wójt, od której, osoby upoważnione mogą 

otrzymać ww. Ewidencję.  



 Powyższą informację uzupełniła Pani Agnieszka Maraszek, Zastępca Wójta Gminy, 

która wyjaśniła, że Pani Prezes Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego  przygotowała 

„Ewidencję hydrantów” sprawnych i niesprawnych, z podziałem na miejscowości (nr posesji). 

Podkreśliła, iż „Ewidencja” w wersji elektronicznej została przekazana na skrzynki e-mail 

Państwa Radnych, natomiast w wersji papierowej Pani Kierownik Jaskólska przekazała ją do 

czterech OSP, które uczestniczą w akcjach ratowniczo-gaśniczych, tj.: OSP Bądkowo 

Kościelne, OSP Sikórz, OSP Siecień i OSP Sobowo. Zapewniła, iż Państwo Sołtysi, którzy 

zgłoszą potrzebę, taką dokumentację otrzymają (dostępna jest wersja elektroniczna  

i papierowa). Poinformowała, iż „Ewidencja hydrantów” będzie aktualizowana w okresach 

półrocznych, a po zaktualizowaniu dokument będzie przesyłany na skrzynki e-mail Państwa 

Radnych.  

c) Następnie Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zostały założone 

skrzynki e-mail dla Państwa Sołtysów, a szczegółowych informacji o zakresie działania poczty 

elektronicznej, dzisiaj po sesji, udzieli Pan Piotr Sieczkowski. 

 Informację uzupełniła, Pani Agnieszka Maraszek, Zastępca Wójta Gminy, która 

wyjaśniała, że od dłuższego czasu ze skrzynek służbowych korzystają Państwo Radni,  

do których w formie elektronicznej przekazywane są różne materiały. Część z Państwa 

Sołtysów zgłosiła potrzebę założenia służbowej poczty elektronicznej dla Sołectwa. Skrzynki 

pocztowe zostały przygotowane dla wszystkich Państwa Sołtysów, by komunikacja była 

łatwiejsza i sprawniejsza. Pani Wójt poinformowała, iż po sesji zostanie przekazana 

informacja o możliwościach korzystania ze skrzynek pocztowych e-mail (login, hasło). 

Poprosiła, by Państwo Sołtysi nieobecni dzisiaj na sesji, zgłosili się do Urzędu Gminy,  

do p. Piotra Sieczkowskiego, który przekaże hasło indywidualne do każdego Sołectwa  

i poinstruuje w zakresie korzystania z poczty elektronicznej.  

 Pan Przewodniczący Rady Gminy podkreślił, iż skrzynka poczty elektronicznej 

zapewnia dostęp do bieżących informacji, gdyż Poczta Polska, tradycyjna, czasami nie 

wywiązuje się ze zobowiązań terminowo. Następnie oddał głos uczestnikom sesji. 

 

 Sołtys Sołectwa Rokicie, Pan Kacper Lisicki, zgłosił potrzebę remontu równiarką drogi 

w Rokiciu na odcinku w kierunku kościoła i dalej do cmentarza.  

 Pani Agnieszka Chalińska, Inspektor ds. infrastruktury drogowej, wyjaśniła, by Pan 

Sołtys zgłosił ww. potrzebę bezpośrednio do wykonawcy pracy równiarką, w dniu, w którym 

będzie wykonywany remont w Rokiciu.  

Ad 6.  

Następnie, Przewodniczący obradom p. Tadeusz Borowicki poprosił Radnych Rady Gminy  

o stanowisko w sprawie protokołów poprzednich Sesji Rady Gminy, tj.: Protokołu Nr XXXII/21 Sesji 

Rady Gminy Brudzeń Duży, Protokołu Nr XXXIV/21 Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży i Protokołu Nr 

XXXV/22 Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży.  

Państwo Radni nie zgłosili do ww. Protokołów Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży żadnych uwag  

i przyjęli jednomyślnie: Protokół Nr XXXII/21 Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży, Protokół Nr XXXIV/21 



Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży i Protokół Nr XXXV/22 Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń 

Duży.  

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0,  

„wstrzymuje się” – 0,  

przyjęła: Protokół Nr XXXII/21 Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży, Protokół Nr XXXIV/21 Sesji Rady 

Gminy Brudzeń Duży i Protokół Nr XXXV/22 Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży.  

Następnie Pan Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Panu Wojciechowi 

Fabisiakowi, Sołtysowi Sołectwa Żerniki, który podkreślił, iż dzisiejsza sesja jest pierwszą 

sesją po obchodach uroczystości stulecia OSP w Żernikach, w której Sołtysi biorą bezpośredni 

udział. Korzystając z tego faktu podziękował Panu Wójtowi za wielką pomoc finansową,  

za remont remizy OSP w Żernikach. Podziękował również za udział w rozprowadzaniu 

cegiełek Pani Wójt Gminy, Pani  Agnieszce Maraszek, p. Kowalskiej i Radnemu Panu 

Sławomirowi Karpińskiemu. Wyraził wdzięczność wszystkim, którzy zakupili  pamiątkowe 

gwoździe na drzewiec do sztandaru i pomogli w przygotowaniu uroczystości.  

 

Następnie głos zabrał Pan Rafał Cukrowski, Sołtys Sołectwa Suchodół, który 

podziękował Panu Wójtowi i Wysokiej Radzie za wsparcie finansowe i materialne, za pomoc 

udzieloną pogorzelcom z Suchodołu.  

Pan Przewodniczący Rady Gminy podkreślił, iż podziękowania należą się Państwu 

Sołtysom za duży wkład pracy w obydwu ww. sytuacjach.  

 

Następnie zabrał głos Pan Andrzej Dwojnych, Wójt Gminy, który podkreślił, iż w obu 

przypadkach, na uwagę zasługuje duża ofiarność i zaangażowanie w akcje ratownicze 

druhów strażaków z Suchodołu i z Żernik. W przypadku Żernik, pomimo późnej realizacji 

prac, jeszcze w grudniu, udało się zrealizować program z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej termomodernizacji strażnicy, która będzie służyć kolejnym 

pokoleniom. Ponadto udało się również uregulować zakres własności gruntu, na którym 

zbudowano strażnicę. Teraz OSP w Żernikach ma sądowe prawo własności gruntu. 

 

Następnie głos zabrała Radna Pani Hanna Skierkowska, która podziękowała 

wszystkim ludziom za wsparcie  w czasie choroby, za przesłane wiadomości sms. Podkreśliła, 

że ta dobra energia pomogła jej wyzdrowieć i była pomocna, również, dla jej rodziny. 

  

Pan Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, podziękował wszystkim  

za dyskusję i p. M. Kowalskiej za pracę.  

 

 

  



Ad 7.  

Po wyczerpaniu zagadnień ujętych w porządku obrad XXXVI sesji, p. Tadeusz 

Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, podziękował wszystkim za udział i o godz. 1148 

zakończył obrady XXXVI Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży. 

 

Protokołowała:                                               Obradom przewodniczył: 

       Marzena Kowalska                         

                                                                           Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży 

        Tadeusz Wojciech Borowicki 

 


